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§ 101 Dnr 2023-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Ola Robertsson (S) utses till att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

Justering sker 2023-04-11.  

________________ 
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§ 102 Dnr 2023-000002 101 

Godkännande av dagordning  

 

Sammanfattning  

Ordförande Roger Fredriksson (M) meddelar följande förändringar av 

dagordningen: 

1. Återöppning av offentliga toaletter läggs till som ärende 35 på 

dagordningen. 

2. Kallinge Simhall läggs till som ärende 36 på dagordningen. .  

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen.  

________________ 
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§ 103 Dnr 2023-000006 101 

Information från näringslivschefen 

 

Sammanfattning  

Torbjörn Lind, näringslivschef, ger information om aktuellt i verksamheten. 

Informationen berör följande: 

1. Information om arbetet med en internationell flyglinjer vid Ronneby 

airport.  

2. Dialog med Visit Blekinge avseende Turistbyrån. 

3. Skärgårdstrafik.  

4. Karöresturangen.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Tommy 

Andersson (S), Bengt Sven Åke Johansson (SD), Marianne Flink Lundqvist 

(L), Peter Bowin (V) och Roger Gardell (L).  

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

________________ 
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§ 104 Dnr 2022-000597 041 

Investeringsbudget 2023 för AB Ronnebyhus  

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från AB Ronnebyhus 2023-02-27 § 25: 

Med anledning av att den årliga hyresförhandlingen för 2023 hänsköts till 

hyresmarknadskommittén för medling beslutade bolagsstyrelsen 2022-12-05 

§ 70, om en preliminär resultatbudget. Förhandlingsöverenskommelse har 

träffats parterna emellan och därför kan den preliminära resultatbudgeten 

revideras. Den preliminära budgeten baseras på en fiktiv hyreshöjning på 4 

%. Resultatet blev sedermera, 4,68 % (+0,68 % på hyresintäkter bostäder 

och hyresintäkter blockhyresavtalen bostäder ger ytterligare ca.960 tkr). 

Föreslagen revidering är att balansera den ökade intäktssidan med att öka 

kostnadssidan, planerat underhåll. Med samma summa. 

Förslag på reviderad resultatbudget för 2023 redovisades på sammanträdet. 

Styrelsen beslutade  

att godkänna resultatbudget för 2023 

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna AB Ronnebyhus resultatbudget för 2023. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna AB 

Ronnebyhus resultatbudget för 2023. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  
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§ 105 Dnr 2023-000135 049 

Hållbarhetsbokslut 2022 

 

Sammanfattning  

Tidigare år har viss rapportering av olika årsrapporter skett i samma ärende 

som årsredovisningen och även ibland ingått i årsredovisningsdokumentet. 

Från och med bokslutet för 2023 ändras den kommunala revisionen något 

vilket gör att årsredovisningen inte bör innehålla annan rapportering än det 

som ska revideras enligt god redovisningssed.  

 

I och med att ändringen nu är känd flyttas de rapporter som annars skulle 

rapporterats i ärendet med årsredovisning till egna ärenden.   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera Hållbarhetsbokslut 

2022 till protokollet.    

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera hållbarhetsbokslut 2022 till protokollet. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Peter Bowin (V), Marianne Flink 

Lunqvist (L), Kenneth Michaelsson (C), Malin Månsson (S) och Ola 

Robertsson (S). 

Yrkanden 

Kenneth Michaelsson (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med 

tilläggen att Ronneby kommuns placering i aktuell hållbarhet och Ronneby 

kommuns vinst av årets landsbygdskommun 2022 lyfts fram under 

höjdpunkter i hållbarhetsbokslutet.        

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera hållbarhetsbokslut 

2022 till protokollet samt att Ronneby kommuns placering i aktuell 

hållbarhet och Ronneby kommuns vinst av årets landsbygdskommun 2022 

lyfts fram under höjdpunkter bokslutet. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  
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§ 106 Dnr 2023-000136 012 

Folkhälsorådets verksamhetsberättelse 2022 och 
verksamhetsplan 2023 

 

Sammanfattning  

Hälsan har en avgörande betydelse för människors möjlighet att klara skolan 

arbeta, försörja sig och leva ett självständigt liv, något som bidrar till 

samhällets tillväxt och hållbara utveckling. Folkhälsan påverkas av 

människors livsvillkor, de förhållanden där kvinnor, män och deras barn 

växer upp och lever, samt de system som tillämpas för att hantera ohälsa och 

sjukdom. I Ronneby kommun genomförs en rad folkhälsoinsatser inom 

ramen för de ordinarie verksamheterna.  

 

Syftet med Folkhälsorådets verksamhet är att understödja dessa pågående 

insatser samt stimulera till nya för att främja folkhälsan. Det övergripande 

målet med folkhälsoarbetet i Ronneby kommun är att hälsoläget ska 

förbättras för alla och att skillnaderna i hälsa ska minska mellan olika 

grupper inom Ronneby kommun och i jämförelse med länet och riket.  

 

Folkhälsorådets verksamhetsberättelse och dess aktiviteter utgår från de  

fokusområden, inriktningar och tillvägagångsätt som beslutats genom  

Hållbarhetsstrategi Ronneby kommun 2022–2025. Relevant fokusområdets 

för folkhälsorådets aktiviteter under 2022:  

 

* Förutsättningar för en hållbar utveckling  

* Jämlika och jämställda villkor 

* Hälsa och välbefinnande 

 

Verksamhet 2022 

 

Hållbarhetsstrategi för Ronneby kommun 2022–2025 har implementerats 

genom workshops med ledningsgrupper för alla förvaltningar och bolag 

under våren och sommaren. En rapport för hållbarhetsbokslut har tagits fram 
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och finns i Stratsys. För att underlätta planering och rapportering av 

aktiviteter har det under året utvecklats en funktion i Stratsys där 

verksamheterna kan tagga aktiviteter till strategins fokusområden. Denna 

funktion blir först aktuell för verksamheterna att använda inför 

verksamhetsplanering 2023. Hållbarhetsbokslut 2022 kan därav påverkas 

och bli något mindre omfattande.  

 

Förvaltningar och enheter har under året fortsatt att implementera Rutin för 

barnrättsbaserade beslutsunderlag genom att se över och anpassa befintliga 

rutiner och processer efter denna. Kommunstyrelsen beslutade 2022-09-06 

att processer och rutiner med särskilt fokus på barnrättsbaserade 

beslutsunderlag ska vara ett gemensamt riskområde för granskning under 

2023. 

 

Det kommunövergripande barnrättsarbete har under 2022 haft fokus på att 

utveckla arbetet för barn och ungas delaktighet och inflytande.  

 

* I januari deltog medarbetare från Ronneby kommun på en regional 

utbildning i metoden Expertgrupp barn (BRIS), vilket är en metod för att 

arbeta med barns inflytande. Under 2023 planeras det för att anordna en 

lokal utbildning i metoden i Ronneby kommun som finansieras av 

folkhälsorådet.  

 

* I april anordnade barnrättsnätverket och folkhälsorådet en dialogdag med 

politiker och förvaltningsledningen i syfte att diskutera roller och 

intentionerna med utvecklingsarbetet för barn och ungas delaktighet och 

inflytande i Ronneby kommun.  

 

* I november (i samband med barnkonventionens dag) anordnades en  

inspirationsdag för barn och ungas delaktighet och inflytande, 

där goda exempel från kommunens verksamheter lyftes. 

 

* Unga kommunutvecklare startade upp under sommaren 2022 som en del 

av  

kommunens feriearbete. Fem ungdomar arbetade med frågeställningar om  

hur kommunen kan utveckla sitta arbete med ungas delaktighet och  
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inflytande. Unga kommunutvecklare kommer fortsätta  

och även utvecklas vidare under 2023, då fler uppdrag kommer erbjudas och 

fler förvaltningar/enheter kommer involveras. 

 

 

Under 2022 har avtalet med MÄN om programmen Agera tillsammans och  

MVP förlängts till 2025. Två nya utbildare (steg 2) i Agera tillsammans har  

utbildats i syfte att skapa en hållbar utbildningsstruktur för programmet. 

 

Under året har kommunen gjort en stor satsning på att utveckla arbetet med  

utbildningsprogrammet MHFA – första hjälpen till psykisk hälsa, genom att  

utbilda flera MHFA instruktörer. En kommunövergripande utbildningsplan 

har tagits fram och förankrats i Kommunkoncernchefsgruppen (KCG). 

 

Kommunfullmäktige tog beslut den 29 september om att anta Regional  

strategi för det drogförebyggande arbetet i Blekinge län 2022–2026 

Strategin har under våren 2022 varit på remiss i nämnder och folkhälsorådet. 

 

Teaterföreställningen Bengtsson på dörren genomfördes för elever i årskurs  

7 på Kallinge 7–9 och Snäckebacksskolan och Thoren framtid under hösten  

och våren 2023. I samband med föreställningen presenterades 

socialförvaltningens stödverksamhet för barn och ungdomar till föräldrar 

som är eller har varit beroende av alkohol eller andra droger. 

Föreställningarna finansierades av folkhälsorådet, Blekinge läns 

nykterhetsförbund (BLN) och länsstyrelsen Blekinge. 

 

Under året har det genomförts ett antal informationsinsatser kopplat till 

drogförebyggande arbetet; informationsinsats - TÄNK OM och 

Tonårsparlören om alkohol.  

 

Kunskapsstöd om barn och ungas skärmanvändning och spelande har 

spridits under året till vårdnadshavare via skolan portal V-klass, med 

hänvisning till länsstyrelsen webbsida om materialet. 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att föreslå 

Kommunfullmäktige att notera den lämnade verksamhetsberättelsen och 

verksamhetsplanen till protokollet.   

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera den lämnade verksamhetsberättelsen och 

verksamhetsplanen till protokollet. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera den lämnade 

verksamhetsberättelsen och verksamhetsplanen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  
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§ 107 Dnr 2023-000126 101 

Information nämndernas (ej KS) rapportering av 
internkontroll 2022 

 

Sammanfattning  

I tillämpningsanvisningarna till reglemente för intern kontroll står att rapport 

årligen ska ges Kommunstyrelsen gällande uppföljning av nämndernas 

föregående års internkontrollplaner. 

Härmed delges nämnderna beslutsunderlag avseende rapportering intern 

kontroll 2022.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att notera handlingarna till protokollet.  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Ola Robertsson (S), Malin Månsson (S), Tommy Andersson 

(S) och Martin Johansson (S). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och 

finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar ärendet till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Lotta Bolwede, kvalitetsutvecklare  
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§ 108 Dnr 2023-000127 101 

Information avseende nämndernas (ej KS) 
internkontrollplaner för innevarande år, 2023 

 

Sammanfattning  

I tillämpningsanvisningarna till reglemente för intern kontroll står att 

information avseende nämndernas internkontrollplaneras ska ges 

Kommunstyrelsen för innevarande år. 

Härmed delges nämnderna beslutsunderlag avseende nämndernas 

internkontrollplaner för innevarande år, 2023.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att notera handlingarna till protokollet.  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och 

finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar ärendet till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Lotta Bolwede, kvalitetsutvecklare  
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§ 109 Dnr 2022-000451 250 

Avsiktsförklaring gällande privat förskola i Bustorp 

 

Sammanfattning  

GBJ Samhällsfastigheter har fört diskussioner med den privata markägaren 

på fastigheten Bustorp 1:38 (Bustorps gård) om att vidareutveckla 

fastigheten med bostäder och samhällsfastighet(er) förskola när pågående 

detaljplan har vunnit laga kraft. Företaget har träffat representanter från 

utbildningsförvaltningen, näringsliv och exploatering för att förhöra sig om 

möjligheter till privat etablering av förskola. Förslag till avsiktsförklaring 

gällande förskola finns framtagen.  

Bedömning 

GBJ Samhällsfastigheter har fört diskussioner med den privata markägaren 

på fastigheten Bustorp 1:38 (Bustorps gård) om att vidareutveckla 

fastigheten med bostäder och samhällsfastighet(er) förskola när pågående 

detaljplan har vunnit laga kraft. Även bostäder ingår i idéerna för 

fastigheten.  

Företaget har träffat representanter från utbildningsförvaltningen, näringsliv 

och exploatering för att förhöra sig om möjligheter till privat etablering av 

förskola. För att arbeta vidare under tiden som detaljplan pågår (beräknas 

vinna laga kraft under första halvan av 2023) finns förslag om 

avsiktsförklaring. Avsiktsförklaringen innebär att företaget har ensamrätt att 

diskutera förskola på detta område. Ingen part förbinder sig till annan parts 

kostnader.   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

föreslå Kommunfullmäktige besluta godkänna upprättad avsiktsförklaring 

mellan kommunen och GBJ Samhällsfastigheter.   

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna upprättad avsiktsförklaring mellan 

kommunen och GBJ Samhällsfastigheter. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S) och Roger 

Gardell (L).  
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Yrkanden 

Roger Gardell (L) yrkar på att kommunstyrelsen bifaller avsiktsförklaringen.   

 

Ola Robertsson (S) yrkar på att kommunstyrelsen avslår avsiktsförklaringen.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på Roger Gardell (L) 

förslag mot Ola Robertssons (S) och finner att kommunstyrelsen bifaller 

Roger Gardell (L) förslag.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja. 

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.       
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Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges nio ja-röster och sex 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller Roger 

Gardells (L) förslag. 

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Sven Åke 

Johansson (SD) 

X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Marianne Flink 

Lundqvist (L) 

X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Magnus Björk (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C) X   

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 9 6  

       

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner avsiktsförklaring mellan kommunen och GBJ 

Samhällsfastigheter. 

________________ 

Exp: 

Förvaltningschef UTF 

Mark- och exploateringschef 
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§ 110 Dnr 2023-000173 700 

Avsiktsförklaring Ronnebyvägen 19 - Behov av utökade 
boendeplatser inom funktionsstöd 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från nämnden för arbete och välfärd 2023-02-21 § 30 

Inom Funktionsstöd bedrivs idag 13 bostäder med särskild service enligt 

LSS, Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. Bostäderna 

bedrivs i formerna gruppbostad och servicebostad. Gruppbostad lämpar sig 

för personer med mer omfattande stödbehov och i denna boendeform bor 

upp till 6 personer i egna lägenheter, som är anslutna till ett 

gemensamhetsutrymme. Servicebostad riktar sig till personer med en högre 

självständighet. En servicebostad kan innehålla upp till 12 lägenheter och ett 

gemensamhetsutrymme. Gemensamhetsutrymmet behöver inte vara i direkt 

anslutning till servicebostadens lägenheter, men i närliggande 

bostadsområde. 

Nuläge 

Idag har vi 53 boendeplatser inom boendeformen gruppbostad, fördelade 

enligt nedan. 

 

6 boendeplatser 5 bostäder 

5 boendeplatser 3 bostäder 

4 boendeplatser 2 bostäder 

 

Inom servicebostad har vi 29 platser, fördelade enligt nedan. 

 

8 boendeplatser 1 bostad 

9 boendeplatser 1 bostad 

12 boendeplatser 1 bostad 

 

Utöver kommunens egna boenden bedrivs en gruppbostad i privat regi enligt 

LOV, Lagen om valfrihet. Ytterligare en bostad enligt LOV planeras stå 

färdig för inflytt i början av år 2024. LOV innebär att kommunens 

medborgare kan välja annan utförare än kommunen om lediga platser finns 

hos privat aktör. 
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Ekonomi och effektivitet 

Varje bostad kräver sin grundbemanning, vilket innebär att bostäder med 

färre platser kostar mer samt är mer sårbara bemanningsmässigt vid frånvaro 

bland medarbetare. Detta är något som har blivit kännbart under pandemi 

Covid-19. 

 

Behov av utveckling  

Funktionsstöd har idag kännedom om 11 ungdomar samt 5 vuxna, som bor 

hemma med sina föräldrar, samtliga har eller kommer att vara i behov av 

bostad med särskild service enligt LSS. 

Under 2023–24 slutar sex ungdomar gymnasiet, samtliga preliminärt bedömt 

behov av gruppbostad. Två av nämnda ungdomar behöver särskild 

förberedelse vid inflytt. Vi köper idag bostad med särskild service för barn- 

och ungdom, för dem i annan kommun. För att kunna möta deras behov 

måste medarbetare med rätt kompetens anställas. Det är även av stor vikt att 

boendets fysiska utformning motsvarar deras behov. Ytterligare två 

ungdomar har preliminärt bedömt behov av servicebostad.                                                                             

Utöver kända individer så finns det ett antal personer som vi inte har 

kännedom om idag samt individer som flyttar in till vår kommun, som 

kommer att vara i behov av boendeplats. Dessa okända individer, räknas inte 

in i vår bedömning av behov av nya boendeplatser. 

För att kunna möta kommande behov av boendeplatser arbetar verksamheten 

aktivt med interna omflyttningar för att matcha behoven, men verksamheten 

måste också utöka sitt boendebestånd alternativt behöver privata aktörer 

etablera sig inom kommunen. Detta måste ske skyndsamt inom de närmsta 

1-2 åren. Beslut som inte verkställs inom skälig tid kan leda till särskilda 

sanktionsavgifter till staten. 

 

Den utveckling som föreslås inom kommunen är att: 

 Utveckla Ronnebyvägen19 till en servicebostad genom att bygga till 

och utöka med 8 lägenheter och ett gemensamhetsutrymme på 

samma tomt. Till tjänsteskrivelsen bifogas bilaga 1 ritningar, bilaga 2 

avsiktsförklaring. 

 

Avvecklingsplan befintliga boenden 

Hjalmar (6 platser) integrerat i VoO Ålycke. Avtal löper ut maj 2023. Initialt 

förlänga 2 år. Hjalmar bedöms inte vara ett hållbart boende. 
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Gruppbostäder med enbart 4 platser bör på sikt avvecklas, då de små 

enheterna ger svårigheter med bemanning i förhållande till ekonomisk 

effektivitet då det alltid måste finnas en grundbemanning.       

Förslag till beslut 

Nämnden för arbete- och välfärd föreslås besluta:  

- Att godkänna förslag på utveckling av boende inom Funktionsstöd. 

- Att besluta föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 

anta avsiktsförklaringen.       

Nämnden för arbete och välfärds beslut 2023-02-21 

Nämnden för arbete- och välfärd beslutar:  

- Att godkänna förslag på utveckling av boende inom Funktionsstöd. 

- Att besluta föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 

anta avsiktsförklaringen.      

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att anta avsiktsförklaringen.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta avsiktsförklaringen.      

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  
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§ 111 Dnr 2023-000174 700 

Avsiktsförklaring Friskyttevägen - Bostad för barn och 
unga enligt LSS, Lagen om stöd och service för vissa 
funktionshindrade 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från nämnden för arbete och välfärd 2023-02-21 § 31 

Bakgrund 

Det finns ett antal barn i Ronneby Kommun som har ett omfattande 

stödbehov utifrån funktionsnedsättning och social problematik. Det är barn 

med komplexa och omfattande behov, som ska mötas med individuellt 

specialanpassade lösningar. 

Barnen placeras ofta i HVB, SIS-institution eller LSS-boende i annan 

kommun. Det vill säga, vi köper stöd och plats från andra aktörer. I många 

fall innebär det för det enskilda barnet uppbrott och flera placeringar i olika 

boendeformer innan vi hittar rätt. Det innebär även att barnet lyfts ur sin 

sociala kontext och får ett längre avstånd till sin familj och övriga nätverk, 

som skola och andra vårdgivare (BUP och habiliteringen). För varje uppbrott 

barnet behöver göra vid en icke fungerande placering påverkas barnets 

mående och utveckling.  

Vi har idag ett akut behov för ett enskilt barn att skapa eller hitta en hållbar 

boendelösning. 

 

Utveckling 

Arbete- och välfärdsförvaltningen ser en möjlighet att bygga upp en egen 

verksamhet för barn i Ronneby kommun, genom att via Funktionsstöd starta 

ett eget boende för barn och unga enligt 9 § 8 LSS. Initialt kan det innebära 

en högre kostnad vid uppbyggnadsskede, men bör på sikt innebära en mer 

hållbar lösning, både för enskilda barn och deras familjer, men också ur ett 

ekonomiskt hållbart perspektiv. Ett boende på hemmaplan möjliggör 

specialanpassade lösningar med samlade professioner både internt inom vår 

egen förvaltning och med andra vårdgivare i vår egen region. 
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Kostnad  

Köp av verksamhet 

För barn och unga med omfattande funktionsnedsättning och 

beteendeproblematik ligger kostnaderna vid köp av verksamhet mellan 13-

17.000 kr/ dygn. Priset stiger beroende på omfattningen av barnets 

stödbehov. Högt räknad kan en placering kosta 6 205 tkr/år. Eventuellt stiger 

priserna under året. 

Boende i egen regi 

Det finns möjligheter att starta upp ett boende för barn och unga i Ronneby. 

Fastighet som skulle motsvara behovet finns på Friskyttevägen i Ronneby. 

Ett hus som tidigare använts som korttidsverksamhet inom Funktionsstöd. 

Fastigheten är i behov av renovering innan den kan tas i bruk. Dialog har 

förts med ägaren, Ronnebyhus. Till tjänsteskrivelsen bifogas förslag på 

avsiktsförklaring.       

Bedömning 

För att komma vidare med utveckling av boende för barn med komplexa och 

omfattande behov behöver beslut fattas om ändamålsenliga lokaler.      

Förslag till beslut 

Att nämnden för arbete- och välfärd beslutar föreslå kommunstyrelsen 

föreslå kommunfullmäktige att anta avsiktsförklaringen.      

Nämnden för arbete och välfärds beslut 2023-02-21 

Nämnden för arbete- och välfärd beslutar föreslå kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att anta avsiktsförklaringen. 

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att anta avsiktsförklaringen. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta avsiktsförklaringen. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

25(80) 
2023-04-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 112 Dnr 2023-000175 739 

Erbjuda medarbetare vaccinering för säsongsinfluensa 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-03-22 § 32 

Influensavirus förändras ständigt genom mutationer. Det finns också flera 

olika sorters influensa. Därför kan man drabbas av influensa många gånger 

under livet. Det är också en anledning till att man måste vaccinera sig varje 

år för att få ett skydd. Därför är Folkhälsomyndighetens rekommendation att: 

personal inom vård och omsorg som arbetar nära patienter och 

omsorgstagare med ökad risk för allvarlig influensa, exempelvis på särskilda 

boenden för äldre (SÄBO) och inom hemtjänsten Smittskyddsläkare i 

Blekinge påtalar och rekommenderar också att vård- och omsorgspersonal 

vaccinerar sig mot säsongsinfluensan.       

Bedömning 

Arbetsgivaren har ansvar för arbetsmiljön och ska bl.a. vidta alla åtgärder 

som behövs för att förebygga att arbetstagaren utsätts för ohälsa eller 

olycksfall. I detta ingår personalens behov av vaccinationer. Vårdgivaren har 

också ett tydligt ansvar för patientsäkerheten, och genom att erbjuda 

vaccinationer till personalen kan man minska risken för att patienter utsätts 

för smitta.  

Dessutom utsätts verksamheten för mindre påverkan i samband med 

epidemier och utbrott om personalen inte smittas.  

VRI – vårdrelaterade infektioner är ett infektionstillstånd som patienter och 

personal inom vård-och omsorg utsätts för vid behandling, diagnostik eller 

omvårdnad. Det är av stor vikt att förebygga VRI för både arbetsmiljön och 

patientsäkerheten. I vård- och omsorgsförvaltningen finns många multisjuka 

och/eller äldre patienter som har nedsatt immunförsvar och som utsätts för 

smittrisk om personal arbetar med endast lite, knappt kännbara symtom. 

Patienter boende på våra vård- och omsorgsboende, har hemtjänst och/eller 

har hemsjukvård erbjuds varje år säsongsinfluensavaccin. Varje år 

vaccinerar hemsjukvården omkring 500 patienter mot säsongsinfluensan. De 

som vaccineras är de patienter som finns i verksamheten 

november/december när vaccinering sker. Övriga patienter utsätts för risk 

om personalen har en infektion och går till arbetet.  
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Personal utsätts för risk att bli smittad i sitt arbete genom kollegor, patienter 

och anhöriga. Vid spridning i en arbetsgrupp kan sjukfrånvaron öka och 

patientsäkerheten riskeras genom att vård och omsorg ej tillgodoses fullt ut. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde 2021-10-28, Beslut-2021000568-KS-§ 

261, togs beslut att anslå vård- och omsorgsnämnden pengar för vaccinering 

av säsongsinfluensan 2021.  

Medarbetarna behöver erbjudas säsongsinfluensa varje år eftersom 

influensavirus muterar. 2022 erbjöds medarbetarna vaccin men ingen 

finansiering fanns.  

Kostnad per 2022: Säsongsinfluensa = 600 kr/st för utförande och vaccin 

samt inställningskostnad för vaccinatörer 2500:-/vaccinatör (brukar vara 2 

st). I vård- och omsorgsförvaltningen arbetar enligt nedan (med vård och 

omsorg) totalt 881 st personer: 

 Tillsvidare: 572 st = 343 200 kr. 

  Visstidsanställda månadsavlönade: 79 st = 47 400 kr. 

  Visstidsanställda timavlönade: 230 st = 138 000 kr. 

 

Vilket innebär att, om alla 934 ska erbjudas att vaccineras mot 

säsongsinfluensan, blir det en kostnad av: 528 600 kr plus 5 000 kl för 

inställningskostnad.      

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att 

föreslå Kommunfullmäktige besluta att: 

- Erbjuda alla medarbetare inom vård-och omsorgsförvaltningen som arbetar 

med vård och omsorg vaccin mot säsongsinfluensan varje år.      

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-02-22 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar föreslå Kommunfullmäktige besluta att 

erbjuda alla medarbetare inom vård-och omsorgsförvaltningen som arbetar 

med vård och omsorg vaccin mot säsongsinfluensan varje år med tillägget att 

det sker under förutsättning att medel anslås från Kommunfullmäktige för att 

genomföra vaccinationerna. 

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå vård- och omsorgsnämnden begäran om 

tilläggsanslag. 
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Deltar i debatten 

I debatten deltar Ola Robertsson (S). 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar bifall till vård- och omsorgsnämndens förslag och 

att finansieringen om 528 600 kronor sker via kommunstyrelsens konto för 

oförutsedda utgifter.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag mot Ola Robertssons (S) och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja. 

 De som önskar bifalla Ola Robertsson (S) förslag röstar nej.       
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Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges nio ja-röster och sex 

nej-röster varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Sven Åke 

Johansson (SD) 

X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Marianne Flink 

Lundqvist (L) 

X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Magnus Björk (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C) X   

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 9 6  

       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå vård- och 

omsorgsnämnden begäran om tilläggsanslag. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  
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§ 113 Dnr 2021-000291 209 

Arkitektur och kulturmiljöprogram för Ronneby 
kommun 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från miljö- och byggnadsnämnden 2023-02-15 § 28 

Miljö- och byggnadsförvaltningen har sedan tidigare utdelat uppdrag till 

förvaltningen, dessa uppdrag följs upp i Stratsys. Under 2022 har 

förvaltningen inte slutfört 4 uppdrag.  

Förvaltningen vill att två av dessa uppdrag ska få nya slutdatum till 2023-12-

31. Dessa är, ”Frågor om försiktighetsåtgärder enligt miljöbalken gällande 

vårt dricksvatten” samt ”Utarbeta förslag för hur arbetet med åtgärdspunkt 7 

i Vattenförsörjningsplanen. 

Uppdraget om bebyggelseinventering redovisas som två uppdrag i listan och 

kommer ursprungligen från KS au (kommunstyrelsens arbetsutskott) där 

förvaltningen skulle ta fram en projektplan för ett ”Arkitektur och 

kulturmiljöprogram”. Detta är genomfört och vid två tillfällen äskades 

pengar från KS (kommunstyrelsen) som motfinansiering som är ett krav mot 

det bidrag som Länsstyrelsen lämnar för dessa aktiviteter. KS beviljade inte 

medel för detta och 2022 lämnade den person som hade kunskapen för detta 

sin anställning. Nu kan inte förvaltningen lösa uppdraget och föreslår att KS 

tar bort uppdraget från miljö- och byggnadsnämnden.  

Uppdraget att ta fram rutiner för registerhållning avseende OVK 

(obligatorisk ventilationskontroll) samt uppföljning och kontroll av 

genomförda OVK-er finns som mål i nämndens verksamhetsplan klargörs 

från listan i Stratsys eftersom nämnden köpt in en modul som ska lösa dessa 

frågor.      
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Förslag till beslut 

Att- Miljö- och byggnadsnämnden beslutar att flytta fram datumen för 

”Frågor om försiktighetsåtgärder enligt miljöbalken gällande vårt 

dricksvatten” samt ”Utarbeta förslag för hur arbetet med åtgärdspunkt 7 i 

Vattenförsörjningsplanen. 

 

 Att- Miljö- och byggnadsnämnden beslutar att skicka förslaget om att MBN 

inte ska utföra uppdraget om ”Bebyggelseinventering” även kallad 

”Arkitektur och kulturmiljöprogram” till KS för att ta beslut för avskrivning 

som uppdrag till miljö- och byggnadsnämnden. 

Att- Miljö- och byggnadsnämnden beslutar att notera redovisningen för 

målet om OVK.      

Miljö- och byggnadsnämndens beslut 2023-02-15 

Miljö- och byggnadsnämnden beslutar: 

1. Miljö- och byggnadsnämnden flyttar fram datumen för ”Frågor om 

försiktighetsåtgärder enligt miljöbalken gällande vårt dricksvatten” samt 

”Utarbeta förslag för hur arbetet med åtgärdspunkt 7 i 

Vattenförsörjningsplanen till den 31/10 2023. 

 

2. Miljö- och byggnadsnämnden skickar förslaget om att MBN inte ska 

utföra uppdraget om ”Bebyggelseinventering” även kallad ”Arkitektur 

och kulturmiljöprogram” till KS för att ta beslut för avskrivning som 

uppdrag till miljö- och byggnadsnämnden. 

 

3. Miljö- och byggnadsnämnden godtar redovisningen för målet om OVK 

och noterar det till protokollet. Förvaltningen ska redogöra för hur 

arbetet runt den nya modulen, för hantering av OVK, fungerar på 

nämndssammanträdet i april 2023. 

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att avsluta 

uppdraget avseende Bebyggelseinventering” även kallad ”Arkitektur och 

kulturmiljöprogram”. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       
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Beslut 

Kommunstyrelsen avslutar uppdraget avseende Bebyggelseinventering” 

även kallad ”Arkitektur och kulturmiljöprogram”. 

________________ 

Exp: 

Miljö- och byggnadsnämnden  
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§ 114 Dnr 2023-000101 101 

Dataskyddsombudets årsrapport 2022 

 

Sammanfattning  

Dataskyddsombudet ska enligt artikel 39 GDPR informera högsta ledningen 

om vad nämnder och styrelser i Ronneby kommunkoncern har att förhålla 

sig till, när det gäller dataskydd enligt GDPR. 

 

Dataskyddsombudet (DSO) har valt att sammanställa en årsrapport som visar 

hur kommunkoncernen under 2022 har behandlat personuppgifter utifrån 

några viktigt ställda krav i dataskyddslagstiftningen.  

 

Nämnder och styrelser har därför som personuppgiftsansvariga (PUA) ett 

ansvar att informera sig om innehållet i GDPR Dataskyddsombudets 

årsrapport 2022 Ronneby. Se bilagt underlag.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet.      

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Dataskyddsombudet  
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§ 115 Dnr 2019-000379 730 

Utredning av kommunens hälso- och 
sjukvårdsorganisation 

 

Sammanfattning  

Vård- och omsorgsnämnden har sedan det kommunala övertagandet av 

hemsjukvården en hälso- och sjukvårdsorganisation bestående av 

arbetsterapeuter, fysioterapeuter och sjuksköterskor som arbetar med vård i 

hemmet, även mot de personer som har personlig assistans och som bor 

hemma. 

Socialnämnden har en mindre hälso- och sjukvårdsorganisation, bestående 

av arbetsterapeuter, fysioterapeuter och sjuksköterskor, som dagtid arbetar 

mot nämndens LSS-boenden.   

Vård- och omsorgsnämndens hälso- och sjukvårdsorganisation sköter 

socialnämndens patienter på kvällar och helger. 

Efter initiativ av dåvarande äldrenämnden (nu vård- och omsorgsnämnden) 

beslutar kommunstyrelsen 2019-09-03 § 250 att uppdra åt 

kommunledningsförvaltningen att utreda förutsättningarna för en gemensam 

hälso- och sjukvårdsorganisation. 

 

Vid kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde 2022-03-21 § 111 

presenterar utredare vid kommunledningsförvaltningen tre olika förslag 

avseende en framtida organisation för kommunens hälso- och 

sjukvårdsverksamhet varvid arbetsutskottet beslutar att utredningen ska 

fördjupas avseende alternativ tre och att förslag till implementeringsplan ska 

tas fram för detta förslag.  

Bedömning 

Utredare vid kommunledningsförvaltningen har genomfört en fördjupad 

utredning av det alternativ som innebär att kommunens totala hälso- och 

sjukvårdsorganisation samlas i en organisation under vård- och 

omsorgsnämnden. 

 

Den fördjupade utredningen är en vidareutveckling baserad på den utredning 

som presenterades för kommunstyrelsen i början av 2022. De slutsatser, 

utgångspunkter och ställningstaganden som presenterades i den första 
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utredningen kvarstår, men har här ärendet fördjupats och specificerats utifrån 

den inriktning arbetsutskottet beslutat. 

 

Utredningens innehåll bygger på intervjuer och mailkorrspondens som 

genomförts med representanter vid socialförvaltningen samt vård- och 

omsorgsförvaltningen samt på den risk- och konsekvensanalys som 

genomförts. Även delaktighet från medarbetare på ekonomi- respektive 

personalenheten har genererat fakta till utredningen.  

 

Vid en eventuell sammanslagning av de båda hälso- och 

sjukvårdsorganisationerna beräknas 5,85 tjänster övergå från socialnämnden 

till vård- och omsorgsnämnden. Överförningsbar budget är 4 449tkr då en av 

tjänsterna är inkomstfinansierad genom samarbete med Cura 

Individutveckling där en av tjänsterna är förlagd till Sjöarps gruppboende. 

 

Utredningen påvisar att behovet som de olika brukarna/patienterna har vilket 

medför att de båda förvaltningarna har helt olika arbetssätt utgör den absolut 

mest påtagliga risken vid en möjlig sammanslagning. Socialförvaltningens 

verksamhet upplever en stor rädsla för att deras preventiva arbete ska ”ätas 

upp” av den betydligt större verksamheten inom vård- och omsorg vilket 

bedrivs på ett arbetssätt som inte kan appliceras på socialförvaltningens 

brukare/patienter. 

En annan betydande risk är att varken den enhetschefsfunktion, som idag 

ansvarar för socialförvaltningens hälso- och sjukvårdsarbete, eller den 

budgetpost denna funktion uppbär, kommer medfölja vid en 

sammanslagning. Resultatet av denna intention medför en förhöjd 

arbetsbelastning på mottagande enhetschef hos vård- och 

omsorgsförvaltningen, men även att sårbarheter i form av kunskap och 

samverkan kan uppstå med anledning av de båda förvaltningarnas skiftande 

brukar/patientunderlag och varierande arbetssätt. 

 

Brukare/patienter hos vård- och omsorgsförvaltningen anses inte riskera 

lidande vid en eventuell sammanslagning. 

 

En sammanslagning kan även medföra vissa positiva effekter på 

verksamheten så som exempelvis ökad kunskap hos vård- och 

omsorgsförvaltningens hälso- och sjukvårdspersonal avseende 

funktionsstöds brukare/patienter samt ökad möjlighet till utbyte av 
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kunskaper och erfarenheter mellan de olika professionerna från de båda 

förvaltningarna. 

 

Nedanstående tre alternativ på genomlysning av kommunens befintliga 

hälso- och sjukvårdsarbete applicerat på lag och nationella strukturer likväl 

som lokala arbetssätt presenterades som alternativ på förslag till beslut vid 

kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde 2022-03-21 § 111. 

 

Förslag 1: 

* Dagens organisation av kommunens hälso- och sjukvårdsverksamhet 

kvarstår. 

Konsekvenser kvalitet: Nuvarande brister kvarstår 

Konsekvenser ekonomi: Inga förändringar 

Utredarens åsikt: Inget hållbart alternativ. 

 

Förslag 2: 

* Socialförvaltningen tar över ansvaret för hemsjukvård avseende brukare 

med personlig assistans i ordinärt boende. 

* Socialförvaltningen tillsätter sjuksköterska i beredskap vid längre 

helgledigheter så som påsk, midsommar, jul och nyår. 

* Vård- och omsorgsförvaltningen internfakturerar för genomförda insatser 

kvällar/nätter och helger i socialförvaltningens verksamhet. 

* Regelbunden samverkan mellan de båda förvaltningarna införs på samtliga 

nivåer där både rutiner, individer och samarbete diskuteras. 

* Tid för överrapportering mellan kvälls/natt/helgpersonalen till 

dagpersonalen ska möjliggöras genom förändrade scheman. 

Konsekvenser kvalitet: En betydande förbättring av patientsäkerheten och 

ökad trygghet för brukaren/patienten. 

Konsekvenser ekonomi: En ökad ekonomisk belastning för socialnämnden i 

form av utökning av tjänst samt ersättning för det arbete vård- och 

omsorgsförvaltningen utför.  

Utredarens åsikt: Med utgångspunkt i vad som är bäst för brukaren/patienten 

och kommunens medborgare förespråkas detta alternativ. 
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Förslag 3: 

* Kommunens totala hälso- och sjukvårdsverksamhet samlas i en 

organisation under vård- och omsorgsförvaltningen. 

Konsekvenser kvalitet: Jämlika anställningsvillkor. Kvaliteten för brukarna 

beror på hur väl det unika arbetssättet hos socialförvaltningen får kvarstå. 

Risk för ökad personalflykt hos socialförvaltningen då arbetsuppgifter och 

anställningsvillkor riskerar att förändras. 

Konsekvenser ekonomi: Inga större ekonomiska samordningsvinster kan 

förutspås då de båda verksamheternas olika inriktning inte kan tillåta 

neddragning av personal.  

Utredarens åsikt: Förslaget har fördelar likväl som nackdelar. Risken är dock 

överhängande att ingen av förvaltningarnas brukare/patienter gynnas av 

förändringen (socialförvaltningens brukare kanske till och med förlorar på 

omställningen) utan att vinsten endast blir en administrativ justering av 

organisationen. 

 

Den första utredningen var ute på remiss hos socialnämnden respektive vård- 

och omsorgsnämnden 2021/2022.  

 

Socialnämnden förespråkade förslag 1 tillsammans med förstärkt samverkan 

medan vård- och omsorgsnämnden förordade förslag 2. 

Utredaren ansåg att kommunens framtida organisation för hälso- och 

sjukvård skulle utformas med ”patientens bästa” i fokus ansåg att förslag 2 

gav både brukarens/patientens behov samt den framtida hälso- och 

sjukvårdsorganisation bäst förutsättningar.  

Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 

föreslå kommunstyrelsen besluta  

 

att utifrån de båda utredningarnas innehåll fatta beslut enligt något av de tre 

presenterade alternativen ovan.  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande.  
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Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Tommy 

Andersson (S) och Kenneth Michaelsson (C).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att återremittera ärendet med uppdrag att 

remittera det till nämnden för arbete och välfärd samt vård- och 

omsorgsnämnden för att tillsammans utreda och se till förändringsförslagen 

med målet att återkomma med en samlad och gemensam lägesbild och 

önskad förändring.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen återremitterar ärendet med uppdrag att remittera det till 

nämnden för arbete och välfärd samt vård- och omsorgsnämnden för att 

tillsammans utreda och se till förändringsförslagen med målet att återkomma 

med en samlad och gemensam lägesbild och önskad förändring. 

________________ 

Exp: 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör  

Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

38(80) 
2023-04-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 116 Dnr 2022-000052 214 

Ronneby 24:13 och Ronneby 24:16 - Upprättande av 
detaljplan för förskola 

 

Sammanfattning  

2020-11-26 § 293 gav Kommunfullmäktige Miljö- och byggnadsnämnden i 

uppdrag att ta fram en ny detaljplan för förskola och bostäder i Grönaslätt, 

område Ro-12 i översiktsplanen Ronneby 2035. Uppdraget kom att inriktas 

på förskola. Sedan uppdraget gavs har förutsättningarna förändrats. 

Utbildnings-förvaltningen ser idag inget behov av ytterligare förskoleplatser 

de närmsta åren, förutom i förhållande till de ytterligare bostäder som 

planeras tillföras Ronneby. Vidare har en utredning om trafikanslutning till 

området visat att området lämpar sig bättre för bostäder än förskola. Med det 

som bakgrund föreslås uppdraget ändras till att vara inriktat på bostäder.  

Bedömning 

När uppdraget gavs fanns ett stort behov av fler förskoleplatser i Ronneby. 

Förutsättningarna har sedan förändrats och utbildningsförvaltningen ser idag 

inget behov av ytterligare förskoleplatser de närmsta åren, förutom i 

förhållande till de ytterligare bostäder som planeras tillföras Ronneby. I det 

sammanhanget finns idag ett uppdrag om förskola söder om Risatorp, i 

området Ro-01 i översiktsplanen Ronneby 2035, där flera nya bostäder också 

väntas tillkomma. 

 

När förutsättningarna förändrades väcktes frågan om ovan planuppdrag i 

Grönaslätt ska inriktas på bostäder. En utredning om anslutning till området 

togs fram och presenterades för planberedningen. Utredningen har tittat på 

fyra alternativa anslutningsvägar (se nedan bild) och sett en möjlighet att 

ansluta området i läge C eller D förutsatt att planläggningen gäller bostäder. 

Alternativ A och B har uteslutits på grund av dess lutning och att det skulle 

innebära en kostnadskrävande byggnation.  
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Förslag till beslut 

Att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

att ändra planuppdraget för Ronneby 24:13 och 24:16 till bostäder 

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att ändra 

planuppdraget för Ronneby 24:13 och 24:16 till bostäder. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen ändrar planuppdraget för Ronneby 24:13 och 24:16 till 

bostäder. 

________________ 

Exp: 

Helena Revelj, stadsarkitekt  
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§ 117 Dnr 2022-000660 000 

Namnberedning 2023 

 

Sammanfattning  

1. Namnberedningen har mottagit ett förslag om att den nya 

idrottshallen i Listerby ska heta Listerby Idrottshall.  

2. Inom detaljplanen för Yxnarum 2:21 och 7:9 m.fl. laga kraft 2021-

03-12 har nybildade fastigheter börjat säljas och de nya fastigheterna 

behöver adresser.I dagsläget heter alla vägar i Norrkåsa, 

Norrkåsavägen och de flesta har ojämna nummer. Detta ställer till 

problem när nya fastigheter ska adressättas och därför föreslår 

namnberedningen att den del av Norrkåsavägen där nya fastigheter är 

avstyckade får vägnamnet Norra Äspeviksvägen. 

Bedömning 

1. Namnberedningen ser inte något problem med det föreslagna namnet.  

2. För att alla ska få logiska adresser behövs det några nya gatunamn 

som innefattar även befintliga adresser i Norrkåsa. Det krävs ett 

större arbete för att ändra befintliga adresser därför föreslår 

namnberedningen i detta läge att bara ändra vägnamnet där det är nya 

fastigheter avstyckade på Norrkåsavägen norr om stenmuren. Förslag 

till nytt vägnamn är Norra Äspeviksvägen. 

Förslag till beslut 

1. Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att ge 

idrottshallen namnet Listerby Idrottshall.  

2. Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att ge 

vägen namnet Norra Äspeviksvägen. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslagen 

och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      
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Beslut 

1. Kommunstyrelsen ger idrottshallen namnet Listerby Idrottshall. 

2. Kommunstyrelsen ger vägen namnet Norra Äspeviksvägen. 

________________ 

Exp: 

Peter Robertsson, planarkitekt  
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§ 118 Dnr 2023-000109 003 

Ändring av kommunfullmäktiges arbetsordning 

 

Sammanfattning  

Det finns behov att ändra kommunfullmäktiges arbetsordning så att 

hänvisningarna i den överensstämmer med den senaste kommunallagen. 

Revideringen avser således endast nya hänvisningar till senaste 

kommunallagen.  

 

Samtliga ändringar är markerade i bilagt förslag till arbetsordning. För att se 

vilka delar som föreslås ändras är det är det enklast att jämföra 

arbetsordningarna med varandra. Ursprungsversionen av 

kommunfullmäktiges arbetsordning finns som bilaga till tjänsteskrivelsen 

Bedömning 

- att anta de ändringar som föreslås i kommunfullmäktiges arbetsordning 

som framgår av bilaga 1.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att föreslå kommunfullmäktige att anta 

reviderad arbetsordning.  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att anta reviderad arbetsordning. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad 

arbetsordning. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

43(80) 
2023-04-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 119 Dnr 2023-000110 003 

Ändring av kommunstyrelsens delegationsordning  

 

Sammanfattning  

HR har gjort en översyn av personalavsnittet i delegationsordningen för att 

säkerställa en enhetlighet i samtliga delegationsordningar och det är därför 

aktuellt att revidera detta avsnitt i Kommunstyrelsens delegationsordning 

samt i samband med detta även göra en övergripande revidering av 

delegationsordningen. Förutom avsnittet personal har även ändringar gjorts i 

avsnittet planärenden genom införande av rubriken avskrivning av ärenden 

både innan och efter handläggning påbörjats samt en revidering i avsnittet 

om upphandling där inköpschefen bytts ut mot upphandlingssamordnare.  

 

Samtliga ändringar är markerade i bilagt förslag till delegationsordning. För 

att se vilka delar som föreslås ändras är det är det enklast att jämföra 

delegationsordningarna med varandra. Ursprungsversionen av 

Kommunstyrelsens delegationsordning finns som bilaga till 

tjänsteskrivelsen.  

Bedömning 

- att anta de ändringar som föreslås i Kommunstyrelsens delegationsordning 

som framgår av bilaga 1.   

 

Beslutsförslag 

Att anta de ändringar som föreslås i kommunstyrelsens delegationsordning 

som framgår av bilaga 1 

Förslag till beslut 

- Bilaga 1: Delegationsordning för vård- och omsorgsnämnden – 

Ändringsförslag 

Bilaga 2: Delegationsordning för vård- och omsorg - Ursprungsversion 

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att Att anta de 

ändringar som föreslås i kommunstyrelsens delegationsordning som framgår 

av bilaga 1. 
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Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen antar de ändringar som föreslås i kommunstyrelsens 

delegationsordning som framgår av bilaga 1. 

________________ 

Exp: 

Kommunjuristen  
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§ 120 Dnr 2023-000130 007 

Kommunala befogenheter, styrelsens uppsikt och 
beredningsansvar 

 

Sammanfattning  

Revisionen vid Ronneby kommun har under pågående revision för år 2022 

anmodat kommunstyrelsen att yttra sig över de överväganden avseende den 

kommunala kompetensen som gjorts i samband med att AB Ronneby 

Industrifastigheters (”ABRI”) investeringsbudget för år 2023 beretts för 

kommunfullmäktiges ställningstagande.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrandet..  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Mikael 

Mårtensson (S) och Malin Månsson (S).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att anta yttrandet och överlämna det till 

revisionen.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen antar yttrandet och överlämnar det revisionen. 

________________ 

Exp: 

Madeleine Morales, kommunjurist  
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§ 121 Dnr 2023-000193 253 

Försäljning av Frakten 7, 8 och 9 samt 
överenskommelse om fastighetsreglering Gärestad 
1:13 och Frakten 10 

 

Sammanfattning  

AB Ronneby Industrifastigheter (nedan ABRI) har markanvisningsavtal för 

fastigheterna Frakten 7, 8 och 9 på Gärdet.  På dessa fastigheter planeras för 

byggnation av en ny industribyggnad. Markpriset är enligt tidigare beslut satt 

till 100 kr/kvm och köparen står för förrättningskostnad. Fastigheterna berörs 

av pågående planändring av Detaljplan för Gärestad 1:13 mfl som väntas 

vinna laga kraft under hösten 2023.  Efter det genomförs fastighetsreglering i 

syfte att tillskapa rätt gränser för ABRIs fastighet enligt planändringen..  

Bedömning 

ABRI har markanvisning på tomterna Frakten 7, 8 och 9 inom 

verksamhetsområdet Gärdet. Bolaget planerar att under 2023/2024 uppföra 

en industribyggnad på området med Cetetherm som hyresgäst. 

Bygglovhandlingar är under framtagande och kommer att lämnas in under 

februari månad. 

 

Den gällande detaljplanen för Gärestad 1:13 mfl är under pågående 

planändring vilket innebär att förändring i kvartersmarkens utformning 

kommer att fastighetsregleras efter planändringens lagakraftvinnande. ABRI 

föreslås därför som steg 1 att köpa fastigheterna Frakten 7, 8 och 9 med en 

total yta om 19781 kvm för att möjliggöra byggnationen. Som ett andra steg 

i processen sker under hösten 2023 överföring av den mark, ca 1060 kvm, 

som planändringen möjliggör. Köparen står för och bekostar 

ombyggnationen gällande anpassningar av mark, ledningar mm som tidigare 

utgjort allmän plats.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta föreslå kommunstyrelsen 

att godkänna köpeavtal för Frakten 7, 8 och 9 och Överenskommelse om 

fastighetsreglering mellan Gärestad 1:13, Frakten 10 och Frakten 7, 8 och 9. 
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Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

köpeavtal för Frakten 7, 8 och 9 och Överenskommelse om 

fastighetsreglering mellan Gärestad 1:13, Frakten 10 och Frakten 7, 8 och 9. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner köpeavtal för Frakten 7, 8 och 9 och 

Överenskommelse om fastighetsreglering mellan Gärestad 1:13, Frakten 10 

och Frakten 7, 8 och 9. 

________________ 

Exp: 

Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  
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§ 122 Dnr 2023-000214 531 

Tilläggstrafik sommaren 2023 

 

Sammanfattning  

Under åren 2019-2022 har extra kollektivtrafik på landsbygderna i Ronneby 

kommun drivits genom projektmedel från Tillväxtverkes utlysning om stöd 

för socioekonomiskt eftersatta kommuner.  

Antalet åkande har varierat, men generellt sett har det varit svårt att få upp 

antalet resenärer på de extrainsatta turerna. En förklaring är förstås Covid-

19, men även när samhället öppnades upp 2021 och 2022 så har det varit få 

åkande.  

Inför sommaren 2023 behöver nu Blekingetrafiken få besked om 

tilläggstrafiken för att ta fram tidtabeller mm.  

Ett antal linjer är väldigt kostsamma sett till antalet resenärer:  

Linje 251 Hallabro:  1 resenär, kostnad 5972 kr = 5972 kr/resenär 

Linje 251 Järnavik:  44 resenärer, kostnad 98111 kr = 2230 kr/resenär 

Linje 255 Listerby:  8 resenärer, kostnad 116847 kr = 14605 

kr/resenär 

Linje 256 Listerby:  2 resenärer, kostnad 38696 kr = 19348 kr/resenär  

Linje 175 Holmsjö: 50 resenärer, kostnad 27850 kr = 557 kr/resenär 

Linje 242 Eringsboda 30 resenärer, separerad kostnad ej tillgänglig.       

Bedömning 

Vad det gäller linjerna 242, 251, 255 och 256 är kostnaden per resenär 

väldigt hög. Linje 175 har också en hög kostnad per resenär, men är också en 

viktig förbindelse till kollektivtrafik för Eringsboda.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att pausa linjerna 242, 251, 255 och 256 under sommaren 

2023, men att behålla linje 175.      

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att pausa linjerna 

242, 251, 255 och 256 under sommaren 2023, men att behålla linje 175. 
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Deltar i debatten 

I debatten deltar Kenneth Michaelsson (C), Roger Gardell (L) och Tommy 

Andersson (S).  

Yrkanden 

Kenneth Michelsson (C) yrkar på att: 

1. Bifall till arbetsutskottets förslag att behålla linje 175 Holmsjö. 

2. Övrig trafik läggs om till anropstrafik efter diskussion om 

erfarenheter från tidigare trafik med Blekingetrafiken.  

3. Finansiering sker via den miljon som avsatts för utveckling av 

kollektivtrafiken i Ronneby.  

 

Roger Gardell (L) yrkar bifall till arbetsutskottet.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag mot Kenneth Michaelssons (C) och finner att kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja. 

De som önskar bifalla Kenneth Michaelssons (C) förslag röstar nej.      
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Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 14 ja-röster och 1 

nej-röst varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Sven Åke 

Johansson (SD) 

X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Marianne Flink 

Lundqvist (L) 

X   

Ola Robertsson (S) X   

Tommy Andersson (S) X   

Malin Månsson (S) X   

Magnus Björk (S) X   

Mikael Mårtensson (S) X   

Kenneth Michaelsson (C)  X  

Peter Bowin (V) X   

Totalt 14 1  

       

Beslut 

Kommunstyrelsen pausar linjerna 242, 251, 255 och 256 under sommaren 

2023, men att behålla linje 175. 

________________ 

Exp: 

Daniel Granello, landsbyggdsutvecklare  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

51(80) 
2023-04-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 123 Dnr 2023-000190 001 

Förslag till förändrad förvaltningsorganisation 

 

Sammanfattning  

Bakgrund 
 

Ronneby kommun utvecklas och det är viktigt att åstadkomma en så effektiv 

och samordnad samhällsbyggnadsprocess som möjligt. Delar av denna 

process hanteras inom Kommunledningsförvaltningen, KLF och andra delar 

inom förvaltningen för Teknik, Fritid och Kultur. 

 

Utvecklingstakten är idag hög och bedömningen är att om ovannämnda delar 

i processen samlas i en gemensam organisation så ökar möjligheterna till en 

förbättrad styrning, samordning och koordinering vilket förväntas öka 

effektiviteten i samhällsbyggnadsprocessen. 

 

Möjligheten att förbättra resursutnyttjandet genom bättre samordning ökar 

genom att planering och prioritering samordnas. Förändringarna i 

organisationen måste alltså kompletteras med förändring och utveckling av 

ärendeprocesser och rutiner för att få avsedd effekt. 

 

Föreslagen förändring skall alltså inte ses som en kritik mot hittills utfört 

arbete utan som ett sätt att ytterligare öka effektiviteten i 

samhällsbyggnadsprocessen. 

 

Genom att sammanföra Kulturcentrum och Biblioteksenheten med 

kulturskolan skapas en samordning av kommunens aktiviteter inom 

kulturområdet vilket förväntas ge positiva samordningseffekter.  Vidare 

finns det en nära koppling mellan fritidsgårdsverksamheten och 

Utbildningsförvaltningens verksamhet, varför denna del föreslås föras till 

Utbildningsförvaltningen. Organisatorisk placering på 

Utbildningsförvaltningen..  

Bedömning 

Planarkitekter och översiktsplanerare flyttas från KLF-ESS, till TFK-

förvaltningen. Enheten för mark och exploatering flyttas från KLF till TFK-

förvaltningen. 

Kulturfrågor inkl. Kulturcentrum och Biblioteksenheten samt ansvaret för 

fritidsgårdar flyttas från TFK förvaltningen till Utbildningsförvaltningen. 
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Detta innebär att TFK-förvaltningen med vissa undantag-

måltidsverksamheten och anläggningsverksamheten inom 

fritidsverksamheten—renodlas för att arbeta med samhällsbyggnadsfrågor. 

 

En fråga som det är viktigt att ägna särskild uppmärksamhet åt och hitta 

effektiva lösningar för, är hanteringen av bidrag till olika typer av 

föreningsverksamhet. 

 

Inga förändringar föreslås i de politiska nämndernas ansvar. Förutom att 

fritidsgårdar ingår i Utbildningsnämndens ansvarsområde. 

 

Riskbedömningar har genomförts på övergripande nivå för de föreslagna 

förändringarna. Bedömningarna pekar på vad som är viktigt att ta med sig 

om förändringarna genomförs, men bedöms inte utgöra grund för att inte 

genomföra dem. 

 

Om förslagen beslutas politiskt, kommer nästa steg bli att på berörda 

förvaltningar precisera effekter på organisation, styrning och processer och i 

samband med det genomföra risk- och konsekvensorganisationer och 

samverkan med berörda skyddsombud och personalorganisationer.  

 

Förslagen har samverkats 

  

Risk- och konsekvensanalyser bifogas liksom Barnkonsekvensanalys.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta 

I enlighet med förslaget.  
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Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att planarkitekter och översiktsplanerare flyttas 

från kommunledningsförvaltningen och enheten för strategisk 

samhällsutveckling till teknik-fritid- och kulturförvaltningen. 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att mark- och exploateringsenheten flyttas från 

kommunledningsförvaltningen till teknik-fritid- och 

kulturförvaltningen.    

3. Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar den del av förslaget 

som rör kulturskolan för att utreda en eventuell flytt av denna till 

teknik-fritid- och kulturförvaltningen istället. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. Stadsarkitekten, planarkitekter och översiktsplanerare flyttas från 

kommunledningsförvaltningen och enheten för strategisk 

samhällsutveckling till teknik-fritid- och kulturförvaltningen. 

2. Mark- och exploateringsenheten flyttas från 

kommunledningsförvaltningen till teknik-fritid- och 

kulturförvaltningen.    

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 124 Dnr 2023-000206 001 

Uppdrag organisationsöversyn mm 

 

Sammanfattning  

Det sker snabba förändringar i omvärlden som på olika sätt påverkar 

kommunens verksamhet. Kommunfullmäktige har också i budgetbeslutet för 

2023 uppdragit till kommundirektören att genomföra åtgärder i 

verksamheten. 

 

Sammantaget innebär detta att det finns behov av att se över den kommunala 

organisationen och föreslå åtgärder för att möta de förändrade 

omvärldsförutsättningar och rätt prioriteringar som på olika sätt påverkar 

kommunen nu och framöver. 

 

Åtgärderna skall ha följande inriktning: 

 

 Omställning av organisation, inriktning, processer mm 

Syfte: 

• Bättre anpassat till leverans av politiska krav och behov 

• Bättre anpassat till att ta tillvara möjligheter i utveckling 

infrastruktur, etableringar och de möjligheter som ges 

• Bättre anpassat till omvärldskrav civilförsvar, digitalisering, 

hållbarhet, trygghet och säkerhet 

• Ökad samverkan internt och externt till exempel med andra aktörer 

• Från administration till prioriterad service 

• Sänka kostnader 

 

 

Åtgärderna föreslås genomföras som ett projekt enligt kommunens projekt-

modell och i nära dialog med den politiska nivån..  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 

uppdra åt kommundirektören att utarbeta förslag till förändringar i den 

kommunala organisationen enligt ovan, samt 

att en politisk styrgrupp enligt kommunens projektmodell bildas med 

företrädare för partierna 
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Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att: 

1. Uppdra åt kommundirektören att utarbeta förslag till förändringar i 

den kommunala organisationen enligt ovan, samt 

2. Att en politisk styrgrupp enligt kommunens projektmodell bildas med 

företrädare för kommunstyrelsens arbetsutskott, både ledamöter och 

ersättare, samt samtliga partiers gruppledare.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Uppdra åt kommundirektören att utarbeta förslag till förändringar i 

den kommunala organisationen enligt ovan, samt 

2. Att en politisk styrgrupp enligt kommunens projektmodell bildas med 

företrädare för kommunstyrelsens arbetsutskott, både ledamöter och 

ersättare, samt samtliga partiers gruppledare.  

________________ 

Exp: 

Carl-Martin Laner, kommundirektör  
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§ 125 Dnr 2022-000308 739 

Ej verkställda beslut enligt 9 § och rapportering enligt 
28 f-g §§ lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade samt 4 kap. 1 § och rapportering 
enligt 16 kap. 6f § socialtjänstlagen, Vård och 
omsorgsnämnden 2022 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-02-22 § 25 

Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 

Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter att 

leva ett självständigt liv. 4 kap 1§ Socialtjänstlagen. Vård- och 

omsorgsnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de 

revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla 

gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre 

månader från dagen för beslutet. För varje beslut ska nämnden ange 

tidpunkten för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt 

kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.16 kap 6f§ Socialtjänstlagen.      

Bedömning 

Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 

Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter att 

leva ett självständigt liv. 4 kap 1§ Socialtjänstlagen. Vård- och 

omsorgsnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de 

revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla 

gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre 

månader från dagen för beslutet. För varje beslut ska nämnden ange 

tidpunkten för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt 

kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.16 kap 6f§ Socialtjänstlagen.  

Rapporteringsperioderna för ej verkställda beslut under 2023 är:  

1–31 januari 2023 (gäller för okt-dec 2022) 1–30 april 2023 1 juli–31 augusti 

2023 1–31 oktober 2023 1-31 januari 2024   

Under perioden 1 januari - 31 januari har följande beslut rapporterats enligt 

rapportblad: Återrapportering av ej verkställda beslut enl. 4kap 1§, bilaga 1.      
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Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsnämnden föreslås att notera informationen till protokollet 

samt översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering.      

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera återrapporteringen till protokollet.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera informationen till 

protokollet samt översända detsamma till kommunfullmäktige för 

rapportering. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

58(80) 
2023-04-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 126 Dnr 2021-000351 192 

Besvarande av motion från Peter Bowin (V) och Omid 
Hassib (V) om minnesmärke/minnesplats för 
förintelseöverlevaren Benny Grünfeld 

 

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen har remitterat motion från Peter Bowin (V) och Omid 

Hassib (V) om minnesmärke/minnesplats för förintelseöverlevaren Benny 

Grünfeldt. Benny Grünfeldt föddes 6 maj 1928 i Rumänien och kom till 

Sverige 1945, han var då 17 år och hade tillbringat nästan 1 år i 

förintelseläger. Benny Grünfeldt dog 26 mars 2021. 

Bedömning 

Benny Grünfeldt hade starka kopplingar till Ronneby och Kallinge. 

Framförallt till Kallinge där han bodde och arbetade under många år. 

Enheten för strategisk samhällsutveckling har därför tittat på platser där ett 

minnesmärke/minnesplats skulle vara lämpligt främst i Kallinge men även i 

Ronneby.  

Enheten för strategisk samhällsutveckling ser alternativ 1 som det bästa 

förslaget. Se nedan. 

 

Alternativ 1: En plats där det passerar många människor är (Kalleberga 6:17) 

promenadstråket utmed ån i centrala Kallinge öster om Brandstationen. 

Platsen är idag ett oanvänt gräsbevuxet område som skulle kunna göras till 

en fin minnesplats. (Kvartersmark för bostäder i detaljplanen). Typ av 

minnesmärke/plats och kostnader utreds i ett senare skede. 
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Alternativ 2: Utanför Kommunalhuset i Kallinge (Allmän plats, stort A i DP) 

 

 

 

Alternativ 3: Rådhusparken, Ronneby. (Allmän plats i DP) 

)  
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Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att anta 

Alternativ 1, platsen vid promenadstråket vid ån i Kallinge.  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att anta alternativ två, kommunalhuset i Kallinge, som 

plats för minnesmärket samt ge teknik-fritid- och kulturförvaltningen i 

uppdrag att återkomma med förslag på utformning. Med detta anses 

motionen bifallen.   

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta alternativ två, 

kommunalhuset i Kallinge, som plats för minnesmärket samt ge teknik-

fritid- och kulturförvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag på 

utformning. Med detta anses motionen bifallen.   

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  
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§ 127 Dnr 2022-000375 192 

Besvarande av motion från Miljöpartiet de gröna (MP) 
Skapa bilfria zoner vid skolor 

 

Sammanfattning  

Miljöpartiet de gröna (MP) har lämnat motion om att skapa bilfria zoner 

enligt följande: 

”Många elever känner sig otrygga när de går eller cyklar till och från skolan, 

eftersom bilar kör för fort vid hämtning och lämning precis utanför skolan, 

samt skolbusstrafiken som också kör längs skolvägen. Många elever bor så 

nära skolan att det egentligen skulle vara bäst för både barn, föräldrar, hälsa 

och miljö om barnen gick eller cyklade till skolan, men på grund av en 

osäker trafikmiljö känner sig föräldrar ändå tvingade att skjutsa barnen med 

bil. Ronneby skulle kunna inrätta bilfria zoner runt skolorna för att bidra till 

en bättre folkhälsa samt en säkrare miljö till och från skolan för barn.  

 

Idag rekommenderar men att barn ska röra på sig minst 60 minuter per dag 

för en god hälsa. Då vuxna idag tenderar till att röra på sig mindre resulterar 

det i att även barn rör på sig mindre. Att cykla eller promenera till skolan 

skulle bidra till en bra bas för rörelse. Att inleda dagen med att röra på sig 

påverkar skolresultaten positivt. Goda vanor grundas tidigt och barnen mår 

bra av den rörelse det ger.  

 

Möjligen kan man på skolorna skapa zoner där eleverna släpps av och 

fortfarande har en bit kvar att gå som är säker för dem att ta.  

 

Zonen blir även avsläppsplats för skolskjutsar så att även dessa barn får 

möjlighet till den rörelse som visats sig vara så bra för skolresultaten. Bilfria 

zoner runt skolor har införts i flera europeiska städer med gott resultat. 

 

Trafikproblemen runt skolorna ökar varje år eftersom fler föräldrar skjutsar 

sina barn till skolan i bil, och många kör fortare och vill stanna nära 

skolbyggnaden. Ungefär hälften av rektorerna i försäkringsbolagets 

undersökning anser att föräldrar som lämnar och hämtar sina barn med bil 

utgör den största risken.  
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Barns skolväg är en strategisk fråga för att förbättra folkhälsan genom att 

främja vardaglig motion. Ronneby kommun kan ta ansvar för elevernas hälsa 

och skolpresentationer samtidigt som klimatpåverkan minskar genom att 

bilkörning byts mot fossilfri transport.  

 

Med hänvisning till ovanstående föreslås kommunfullmäktige besluta  

att ge TFK nämnden i uppdrag att återkomma med förslag på bilfria zoner 

runt skolor i Ronneby Kommun.  

 

att intilliggande områden gator/vägar får en hastighetsbegränsning för att 

gynna gående och cyklande barn”  

Bedömning 

Motionen har varit på remiss till såväl utbildningsnämnden som teknik-, 

fritid- och kulturnämnden. 

Utbildningsnämnden ställer sig positiv till bilfria zoner vid skolor, med 

tillägget att ansvaret för planering, utformning eller drift- och underhåll av 

miljöerna utanför skolgården ligger dock inte hos  utbildningsförvaltningen. 

 

Av teknik-, fritid- och kulturnämndens yttrande framgår följande: ”Bilfria 

zoner runt förskolor och skolor är en komplex frågeställning. I den blandade 

staden är skolor mångt och mycket integrerade med bostäder och andra 

verksamheter. Gatorna runt skolorna har således flera funktioner och 

försörjer trafik till och från flera olika målpunkter. Likaså måste 

varuleveranser, sophämtning och färdtjänst kunna nå skolorna och 

parkeringar för rörelsehindrade måste vara tillgängliga.  

 

För att kunna åstadkomma bilfria zoner kring skolorna behövs ett nära 

samarbete mellan skolledning, föräldrar och förvaltningens tjänstepersoner 

samt boende och verksamheter i närområdet. Skolledning och förvaltningen 

behöver vara överens om införandet av bilfri zon kring skolan. 

Samarbetsparterna behöver avsätta tillräckliga resurser för att förankra, 

genomföra och kommunicera åtgärden.  

 

Vägarna invid samtliga skolor har idag hastighetsbegränsning på max 30 

km/h vid skoltid.” 
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Nämnden förslår att kommunfullmäktige beslutar att föreslå 

utbildningsförvaltningen att tillsätta ett flertal arbetsgrupper med föräldrar, 

elever, lärare och rektorer för att ta fram konkreta förslag på åtgärder för att 

förbättra trafiksituationen vid skolorna i kommunen. För att hålla samman 

förslagen bör utbildningsförvaltningens kvalitétsutvecklare ingå som 

projektledare.  

 

Gällande delen att intilliggande områden gator/vägar får en 

hastighetsbegränsning för att gynna gående och cyklande barn föreslår 

teknik-, fritid- och kulturnämnden att motionen är besvarad.  

 

Utbildningsförvaltningen har fått möjligheten att kommentera teknik-, fritid- 

och kulturnämndens yttrande. 

Förvaltningen yttrar att de inte har någon anledning att motsätta sig teknik-, 

fritid- och kulturnämndens bedömning gällande frågans komplexitet. Att 

utbildningsförvaltningen får ett sådant uppdrag är dock direkt olämpligt 

utifrån bedömd komplexitet, krav på erfarenhet och kunskap i frågan. Frågan 

bör hanteras av funktioner med en övergripande kunskap och erfarenhet 

inom trafikområdet. Den nödvändiga kunskapen finns inte hos 

utbildningsförvaltningen. Förvaltningen kan dock självklart bistå med 

tankar, idéer och synpunkter på hur de upplever situationen.  

 

Mot bakgrund av inkomna yttranden är det tydligt att införandet av bilfria 

zoner inte är en enkel fråga inte bara utifrån frågan i sig utan också utifrån 

vem som ska driva den. Det är ett stort arbete med många parametrar som 

påverkar om det överhuvudtaget är möjligt att genomföra och där 

förutsättningarna skiftar mycket från skola till skola. 

 

Trafiksäkerheten runt kommunens skolor är viktig och har bl.a. lett till att det 

är hastighetsbegränsat till 30 km/tim intill skolorna i kommunen. Då 

förutsättningarna över tid kan förändras behöver trafiksäkerheten kring 

skolorna ses över med jämna mellanrum eller då förändringar skett. För det 

arbetet kan en planering läggas upp där t.ex. tre-fyra skolor om året gås 

igenom utifrån trafiksäkerhet i närområdet. I en sådan analys kan 

möjligheten att inrätta en bilfri zon ingå. Ansvaret för att ta fram en sådan 

plan och genomförandet av den bör ligga under teknik-, fritid- och 

kulturnämnden men göras i nära samarbete med personal från 

utbildningsförvaltningen samt i förlängningen elever, föräldraråd m.fl. 
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Utifrån ett sådant resonemang bör inget uppdrag ges specifikt för att ta fram 

förslag på bilfria zoner runt skolorna i kommunen och motionens första att-

sats bör därför avslås. Andra att-satsen bör enligt teknik-, fritid- och 

kulturnämnden anses vara besvarad eftersom det idag finns en 

hastighetsbegränsning på max 30 km/h på vägarna invid samtliga skolor 

under skoltid.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslås besluta att föreslå kommunstyrelsen 

besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att  

- avslå motionen i delen som föreslår att det ges ett uppdrag till teknik-, 

fritid- och kulturnämnden att ta fram förslag på bilfria zoner runt skolor i 

Ronneby kommun samt 

motionen i delen som gäller att intilliggande områden gator/vägar får en 

hastighetsbegränsning är besvarad.  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att: 

1. Avslå motionen i delen som föreslår att det ges ett uppdrag till 

teknik-, fritid- och kulturnämnden att ta fram förslag på bilfria zoner 

runt skolor i Ronneby kommun samt att  

2. motionen i delen som gäller att intilliggande områden gator/vägar får 

en hastighetsbegränsning är besvarad 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. Avslå motionen i delen som föreslår att det ges ett uppdrag till 

teknik-, fritid- och kulturnämnden att ta fram förslag på bilfria zoner 

runt skolor i Ronneby kommun samt att  

2. motionen i delen som gäller att intilliggande områden gator/vägar får 

en hastighetsbegränsning är besvarad 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  
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§ 128 Dnr 2022-000244 192 

Besvarande av motion från Magnus Björk (S) angående 
höjda ersättningsarvoden i Ronneby kommuns 
nämnder 

 

Sammanfattning  

Kommunfullmäktigeledamoten Magnus Björk (S) föreslår i en motion att 

närvarande, icke tjänstgörande, ersättare i nämnder erhåller arvode som 

ordinarie ledamöter. 

Enligt nuvarande regelverk erhåller närvarande ej tjänstgörande ersättare 

hälften av sammanträdesarvodet för ledamöter och tjänstgörande ersättare.  

Bedömning 

En mindre omvärldsbevakning har gjorts genom att studera Bestämmelser 

om ekonomisk ersättning till förtroendevalda i Karlskrona, Karlshamns och 

Tingsryds kommun. 

I samtliga kommuner är utgångspunkten vad en riksdagsledamot erhåller i 

arvode.  

I Karlskrona erhåller icke tjänstgörande ersättare samma ersättning som 

tjänstgörande ersättare och ledamöter. Ersättningen består av både ett 

grundarvode och ett sammanträdesarvode. För en ledamot eller ersättare i 

nämnd utgår grundarvode om 1% av riksdagsledamotsarvodet per år 

(=8760kr/år). Sammanträdesarvodet är 0,983% av riksdagsledamotsarvodets 

månadsbelopp upp till 7 timmar (=717,60kr). Vid mer än 7 timmar utgår 

dubbelt arvode. 

 

I Karlshamn erhåller närvarande icke tjänstgörande ersättare samma 

ersättning som tjänstgörande samt ledamöter. Sammanträdesarvodet är 

”0,011 av årsarvodet” (=963,60 kr). Det är samma arvode oavsett hur länge 

sammanträdet pågår och man kan bara få ett per dag. 

 

I Tingsryds kommun får enbart tjänstgörande ersättare ersättning. Vid 

kortare tid än 2 timmar är arvodet 0,75% av kommunstyrelsens ordförandes 

(KSOs) arvode per månad (=465,40 kr)och vid mer än 2 timmar 1,5% 

(=930,75 kr). Arvodet till KSO är 85% av riksdagsledamotsarvodet. 
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Sammantaget visar den lilla omvärldsanalysen att det finns många olika sätt 

att hantera förtroendevaldas ersättningar på. Från Karlskrona där alla utöver 

sammanträdesarvode, får ett grundarvode oavsett om man är med på mötena 

eller ej till Tingsryd där ersättare som inte tjänstgör inte får någon ersättning 

alls. 

 

Vid en jämförelse är bestämmelserna i Ronneby mer differentierade både 

kopplat till sammanträdenas längd men också att det görs skillnad på 

tjänstgörande och icke tjänstgörande ersättare.  

 

En inventering har gjorts av hur många ej tjänstgörande ersättare som 

närvarat vid nämndernas samt kommunstyrelsens sammanträden de senaste 

12 månaderna. Resultatet är att det varierar från en till fyra stycken i snitt. 

Flertalet nämnder/ks visar, naturligt nog, en ökning av närvaron i början av 

mandatperioden. 

Om beräkningar görs med utgångspunkt i genomsnitt 2,5 närvarande och 66 

möten på mer än fyra timmar blir den extra kostnaden utifrån 

ersättningsnivån 2023 drygt 108 tkr.  

Om full ersättning utgår skulle troligen deltagandet av ej tjänstgörande 

ersättare öka varför 108 tkr bör ses som ett minimum. 

 

Det bör tilläggas att en ändring av nuvarande regelverk kan innebära 

engångskostnader för ändringar i systemen som hanterar närvaro och 

arvoden samt integrationen mellan systemen. Om det behövs bör kostnaden 

uppgå till max 30 tkr. 

 

Om kommunfullmäktige beslutar att alla närvarande ersättare ska erhålla 

samma sammanträdesarvode oavsett om de är tjänstgörande eller ej bör ett 

uppdrag gå till kommunledningsförvaltningen att ändra i dokumentet 

Bestämmelser om ekonomiska förmåner till förtroendevalda (beslutas sedan 

av kommunfullmäktige) samt ge förvaltningen tid för genomförandet i 

övrigt.  

Förslag till beslut 

Inget förslag till beslut ges.  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att motionen är besvarad.  
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Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen är besvarad.  

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  
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§ 129 Dnr 2022-000532 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG starta en 
öppen förskola i Ronneby 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2023-02-16 § 30: 

Ett medborgarförslag har inkommit, med önskemål om att Ronneby kommun 

ska erbjuda Öppen förskola i Ronneby alla vardagar mellan kl. 8-16. 

Ronneby kommun erbjuder redan idag Öppen förskola mån, ons och fre kl. 

08.30-11.30 i Kallinge. Den verksamheten utnyttjas inte fullt ut, varför 

Utbildningsförvaltningen inte ser något behov av att utöka verksamheten.      

Bedömning 

Medborgarförslaget beskriver önskemål om att Ronneby kommun ska starta 

en Öppen förskola, gärna i någon av villorna i Brunnsparken. I underlaget 

beskrivs ingående vilket innehåll verksamheten skulle kunna ha. Den öppna 

förskolan sägs kunna bli en ”utbildningsplats för föräldrar och barn, en 

mötesplats för att skapa broar mellan kulturer”. Förslaget bygger på ett 

exempel från Kalmar kommun, där en sådan verksamhet finns. 

Verksamheten antas kunna bli ett besöksmål för Blekinges alla barnfamiljer. 

Öppen förskola är inte lagstadgad och ska ses som ett komplement till den 

förskola som kommunen enligt lag ska erbjuda. I Ronneby är det få barn som 

inte är inskrivna i förskolan, vilket innebär att målgruppen är relativt liten. 

I medborgarförslaget går att läsa att det inte finns någon kommunal Öppen 

förskola i Ronneby kommun idag, vilket det gör. Utbildningsförvaltningen 

kommer att se över kommunikation kring befintlig verksamhet, samt fortsatt 

erbjuda möjlighet att inkomma med önskemål om förändringar av den 

befintliga verksamhetens innehåll.      

Förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår Utbildningsnämnden att föreslå 

Kommunfullmäktige att avslå förslaget om att starta Öppen förskola i 

Ronneby med öppettider alla vardagar kl. 8-16, eftersom det redan finns en 

Öppen förskola i kommunen.      

Utbildningsnämndens beslut 2023-02-16 

Utbildningsnämnden föreslår Kommunfullmäktige att avslå förslaget om att 

starta Öppen förskola i Ronneby med öppettider alla vardagar kl. 8-16, 
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eftersom det redan finns en Öppen förskola i kommunen. Verksamheten 

utnyttjas inte fullt ut, varför Utbildningsförvaltningen inte ser något behov 

av att utöka verksamheten. 

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå förslaget om att starta Öppen förskola i 

Ronneby med öppettider alla vardagar kl. 8-16, eftersom det redan finns en 

Öppen förskola i kommunen. Verksamheten utnyttjas inte fullt ut, varför 

Utbildningsförvaltningen inte ser något behov av att utöka verksamheten. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Ola Robertsson (S). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå förslaget om att 

starta Öppen förskola i Ronneby med öppettider alla vardagar kl. 8-16, 

eftersom det redan finns en Öppen förskola i kommunen. Verksamheten 

utnyttjas inte fullt ut, varför Utbildningsförvaltningen inte ser något behov 

av att utöka verksamheten. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige  
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§ 130 Dnr 2022-000377 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Karön 
restaurang och båt 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-fritid- och kulturnämnden 2023-02-28 § 37: 

Förslagsställaren Margareta Vågman skriver att efter besök på den utmärkta 

restaurangen på Karön, hoppas hon att vi kan hitta en dialog med samma 

krögare inför nästa säsong. Vad som är avgörande för att verksamheten på 

Karön och tillgängligheten för allmänheten till Karön är ju att båtturerna 

mellan Ekenäs och Karön blir oftare och smidigare. Systemet med 

Kallebåten som kunde kallas på fungerade ju alldeles utmärkt tidigare. 

Försök åtgärda detta inför nästa sommar så att ännu flera turister och 

Ronnebybor kan få ta del av denna unika pärla.  

Bedömning 

Efter att Teknik-, fritid och kulturförvaltningen har analyserat båttrafiken 

mellan Ekenäs och Karön för säsongen 2022, har det framkommit önskemål 

från allmänhet och entreprenörerna som driver verksamhet på Karön att 

båttrafiken behöver förstärkas under högsommartiden. Dialog genomfördes 

med samtliga inblandade entreprenörer. Teknik-, fritid- och kulturnämnden 

beslutade sedan i november 2022 att just förstärka båttrafiken från 

midsommar till halva augusti 2023. Kostnaden beräknas öka med 200 000 kr 

för personal och utökad drift för säsongen.  

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik- fritid- och 

kulturnämnden föreslå Kommunstyrelsen att besluta att med ovan text anse 

medborgarförslaget besvarat.  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 

medborgarförslaget är besvarat.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       
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Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat.  

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  
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§ 131 Dnr 2022-000411 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG sammanhållen 
turismsatsning Ekenäs-Karön 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-fritid- och kulturnämnden 2023-02-28 § 38: 

Förslagställarna Eleonor Elmstedt Ohlsson och Bennie Ohlsson föreslår ett 

speciellt fokus på turism- och besöksnäringen så att nästa års säsong kan 

rivstarta. Ekenäs och Karön är tillgångar som måste ges rätt förutsättningar 

för att blomma ut. Då krävs emellertid att Ronneby kommun nu direkt fattar 

beslut om en rejäl satsning 

1. Ett samlat grepp om verksamheten på Ekenäs och Karön 

inkluderande Karörestaurangen, stugbyn, gästhamnen, 

bränsledepå/macken och Villa Vassen. Omgående en genomgång och 

analys tillsammans med de som arrenderar driften. Vilka behov finns 

för att det skall bli ett fungerande sammanhållet koncept.? Ett 

Ronnebys eget "Sandhamn". Målsättningen måste vara genomfört 

detta till nästa sommar. 

 

2. Restaurangen på Karön är mycket sliten. Övervåningen får 

exempelvis ej användas. Hela fastigheten behöver en rejäl översyn, 

så att den i sin helhet kan nyttjas. Detta måste vara genomfört i god 

tid innan sommaren 2023. Schweizeriet är dessutom ett kulturarv 

som måste vårdas. Det innebär att en renovering av detta slag helt 

faller på ägaren, Ronneby kommun. Nu efter några år behöver Villa 

Vassen också en översyn. 

 

3. Turtätheten ska självklart vara lika frekvent som då Karöline 

trafikerade rutten. Det handlar inte bara om service till restaurangen 

utan jämväl stugby och badsugna besökare, m.fl. 

 

Till sist föreslår vi att turist och besöksnäringen i kommunen organiseras så 

den ges en större tyngd i den kommunala beslutsprocessen.      
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Bedömning 

Området runt och omkring Karön och dess turism- och besöksnäring finns 

redan i ett samlat grepp. Hela driften och skötsel av båthamn, stugor, 

tankstation, Villa Vassen, Schweizeriet och tillhörande båttrafik har varit ute 

på en offentlig upphandling där ett samlat grepp var ett stort önskemål just 

från kommunen. 

 

Endast uthyrningsstugor och båthamnen var av intresse för entreprenörer att 

driva och som sedermera blev offererat och godkänt enligt Lagen om 

offentlig upphandling (LOU). Kommunen lyckades senare tillslut få in 

entreprenörer som ville driva restaurangen Villa Vassen samt tillslut även en 

entreprenör till Schweizeriet under sommarmånaderna 2022. Båttrafiken och 

tankstationen har bemannats av kommunen med hjälp av upphandlad 

personal och inhyrd båt via regionen och Affärsverken. 

 

Ett flertal av kommunens fastighetsbestånd lider tyvärr av ett större behov av 

renovering. Fastighetsenheten har fått ett uppdrag av kommunens revisorer 

att se över en underhållsplan som ska påbörjas under 2023. Om Schweizeriet 

och Villa Vassen är några av de högst prioriterade byggnader återstår att se, 

men en viss uppfräschning och renovering kommer med all säkerhet ske 

inom en snar framtid om verksamhet ska bedrivas, då dessa behov 

kontinuerligt uppkommer i denna typ av fastighet. 

 

Under 2023 kommer turtätheten att öka under högsommartid och därmed 

likna mer den som fanns då Karöline trafikerade rutten tidigare. Teknik- 

fritid- och kulturnämnden har i november 2022 beslutat att utöka trafiken, 

efter en analys och kontakt med samtliga entreprenörer och näringsidkare 

samt även badande besökare till Karön. 

 

Kommundirektören har ett givet uppdrag av politiken att förändra och 

säkerställa eventuella organisations- eller funktionsförändringar för att på 

bästa sätt tillmötesgå invånare och besökare i och till Ronneby kommun. 

Även turism- och besöksnäringen ingår i detta kommunövergripande 

uppdrag.      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå Kommunstyrelsen att med ovan föreslagen text se 

detta medborgarförslag som besvarat.      
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Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besvara 

motionen med att kommunstyrelsen avser göra en större översyn av Ekenäs-

Karön området inför säsongen 2024. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att kommunstyrelsen 

avser göra en större översyn av Ekenäs-Karön området inför säsongen 2024. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställarna  
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§ 132 Dnr 2022-000559 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG införskaffa en 
turistbåt med glasbotten 

 

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag har inkommit där det föreslås att Ronneby kommun 

ska införskaffa en turistbåt med glasbotten. Syftet är att låta turister ta del av 

Ronneby arkipelag under vattenytan för att se intressanta föremål som t.ex. 

skeppsvrak och andra historiska föremål på havets botten. Det kan också 

vara för att visa upp djurlivet.  

Bedömning 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden har haft medborgarförslaget på remiss 

och de skriver att inomskärs i Ronneby kommuns arkipelag är 

siktförhållandens mycket dåliga och någon positiv upplevelse med 

glasbotten i en turistbåt skulle tyvärr inte upplevas. Kraftiga algblomningar 

har också blivit något av ett tecken på att den svenska sommaren startat och 

när vattnet blir varmt, blir de dåliga siktförhållandena ännu sämre. Teknik-, 

fritid- och kulturnämnden beslutar att avslå medborgarförslaget. 

 

Enligt kommunfullmäktiges beslut är det dock kommunstyrelsen som ska 

fatta beslut samt att Näringslivs- och kommunikationsenheten ska vara med 

och bereda ärendet. Näringslivschefen har yttrat att han instämmer med 

teknik-fritid- och kulturnämndens bedömning.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget.  

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att avslå 

medborgarförslaget.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       
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Beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget.  

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

77(80) 
2023-04-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 133 Dnr 2023-000003 101 

Delegationsbeslut 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delegationsbeslut återrapporteras:  

1. Beslut om yttrande inför Sydkraft Hydropower AB, via 

Fiskevårdsteknik AB, ansökan om omprövning till Mark- och 

Miljödomstolen för avveckling av vattenverksamheten och utrivning 

av Ekforsdammen i Bräkneån, enligt punkt 1.1 i kommunstyrelsens 

delegationsordning, fattat 2023-02-16 av Roger Fredriksson.  

2. Sammanställning av delegationsbeslut för 2023, mark- och 

exploateringsenheten.  

3. Beslut om förändring av internkredit för AB Ronneby 

Industrifastigheter, nuvarande kredit 25 000 000 kr, ny kredit 

35 000 000 kr. Fattat 2023-03-14 av Johan Sjögren.      

Arbetsutskottets beslut 2023-03-27 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på arbetsutskottets 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.  

________________ 
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§ 134 Dnr 2023-000005 101 

Delgivningsärenden 

 

Sammanfattning  

Föreligger följande delgivningsärenden: 

1. Meddelande från Blekinge Tingsrätt- MS Bilservice i Backaryd AB 

har försatts i konkurs.  

2. Baskonsult AB- Tre frågor till kommunstyrelsen  

3. Ejnar Fjellmän- till kommunstyrelsen i kustnära kommuner  

4. Sydostleander- information till kommunstyrelsen  

5. Politisk samverkan för vård och omsorg- protokoll från 2023-02-17  

6. Utbildningsnämnden- protokollsutdrag från 2023-02-16 §§ 26-27 och 

32  

7. Meddelande från Blekinge Tingsrätt, Paula of Sweden AB har 

försatts i konkurs.  

8. Skrivelse från Föreningen Norden Karlskrona/Ronneby, Flaggning i 

kommunen på Nordens dag23 mars2023.       

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar delgivningsärendena till protokollet.  

________________ 
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§ 135 Dnr 2022-000646 009 

Återöppning av offentliga toaletter  

 

Sammanfattning  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2022-12-19 § 507 att stänga 

toaletterna i Rådhusparken och Basaren från och med 2022 -12-23-2023-04-

10. Beslutet omprövas av kommunstyrelsens arbetsutskott innan 10 april.        

Arbetsutskottets beslut 2023-03-20 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förlänger stängningen av ovan offentliga 

toaletter april ut. Teknik-fritid- och kulturnämnden ombes att till 

arbetsutskottets möte 8 maj inkomma med en utvärdering och förslag till 

framtida hantering. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med 

förändringen att Basaren exkluderas och återöppnas.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen återöppnar toaletterna i Basaren.  

________________ 

Exp: 

Sören Andersson, fastighetschef  
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§ 136 Dnr 2021-000745 800 

Kallinge simhall 

 

Sammanfattning  

Anna Hinseäng, förvaltningschef teknik-fritid- och kulturnämnden, ger 

information om Kallinge Simhall.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Malin Månsson (S), Åsa Evaldsson 

(M), Bengt Sven Åke Johansson (SD), Tony Holgersson (SD), Peter Bowin 

(V), Roger Gardell (L), Tommy Andersson (S) och Hillevi Andersson (C).  

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

________________ 

 


